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DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft op 24 maart 2004 een bespre-
king gewijd aan de evaluatie van de invoering van de
elektronische identiteitskaart. Dat gebeurde met toepas-
sing van artikel 19, § 1, van de wet van 25 maart 2003
tot wijziging van de wet van 8 augustus 1983 tot regeling
van een Rijksregister van de natuurlijke personen en van
de wet van 19 juli 1991 betreffende de bevolkingsregis-
ters en de identiteitskaarten en tot wijziging van de wet
van 8 augustus 1983 tot regeling van een Rijksregister
van de natuurlijke personen.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTINGEN

A. Vice-eerste minister en minister van Binnenlandse
Zaken

De heer Patrick Dewael, vice-eerste minister en mi-
nister van Binnenlandse Zaken, stelt als inleiding dat uit
de ervaringen met het pilootproject gebleken is dat een
gefaseerde uitreiking over vijf jaar te verkiezen valt bo-
ven een versnelde uitreiking over drie jaar.  Zodoende
zal de elektronische identiteitskaart tot einde 2007 voor-
eerst uitgereikt worden aan groepen burgers die zich
spontaan aanmelden, en aan bepaalde doelgroepen.  Bij
de bepaling van deze doelgroepen zal inspraak verleend
worden aan de lokale overheden.  Vanaf begin 2008 zal
de kaart systematisch worden uitgereikt zodat einde 2009
alle Belgen en de vreemdelingen met een identiteitskaart
die vijf jaar geldig is, erover zullen kunnen beschikken.
Deze werkwijze heeft als niet onbelangrijk voordeel dat
de druk op de verschillende actoren gespreid wordt.

Daarna gaat de spreker over tot de voorstelling van
de evaluatie als dusdanig.

In de elf pilootgemeenten waren er op 1 maart 2004
precies 35 419 elektronische identiteitskaarten uitgereikt.
Hierbij dient te worden aangestipt dat tijdens deze piloot-
fase reeds de volgende aanpassingen noodzakelijk zijn
gebleken:

– de begeleiding en de coaching van de betrokken
gemeentebesturen in elke fase van de aanmaak van de
kaart werd opgedreven.  Dit heeft vanzelfsprekend een
verhoging van de personeelsmiddelen met zich gebracht;

– de kaartproductie werd verfijnd in functie van het
door de gemeente bepaalde afleveringsritme.  Het Rijks-
register beperkt zich tot de opvolging van het proces en

MESDAMES, MESSIEURS,

En application de l’article 19, § 1er, de la loi du 25
mars 2003 modifiant la loi du 8 août 1983 organisant un
Registre national des personnes physiques et la loi du
19 juillet 1991 relative aux registres de la population et
aux cartes d’identité et modifiant la loi du 8 août 1983
organisant un Registre national des personnes physi-
ques, votre commission a évalué l’introduction de la carte
d’identité électronique au cours de sa réunion du 24 mars
2004.

I. — EXPOSÉS INTRODUCTIFS

A. Le vice-premier ministre et ministre de l’Intérieur

En guise d’introduction, M. Patrick Dewael, vice-pre-
mier ministre et ministre de l’Intérieur, déclare qu’il est
ressorti des expériences du projet pilote qu’il est préfé-
rable de prévoir une délivrance progressive sur une pé-
riode de cinq ans plutôt qu’une délivrance rapide sur une
période de trois ans. Dans cette optique, la carte d’iden-
tité électronique sera d’abord délivrée jusque fin 2007 à
des groupes de citoyens se manifestant de manière spon-
tanée ainsi qu’à certains groupes cibles. Les autorités
locales pourront participer à la définition de ces groupes
cibles.  Dès le début de 2008, la carte sera délivrée de
manière systématique de sorte que fin 2009 tous les
Belges ainsi que les étrangers titulaires d’une carte
d’identité valable cinq ans pourront disposer d’une carte
électronique. Cette méthode de travail présente l’avan-
tage de ventiler la pression sur les différents acteurs
concernés.

Le ministre procède ensuite à la présentation de l’éva-
luation proprement dite.

Au 1er mars 2004, précisément 35 419 cartes d’iden-
tités électroniques avaient été délivrées dans les onze
communes pilotes. Il faut souligner, en l’espèce, que les
adaptations suivantes se sont déjà avérées nécessai-
res au cours de cette phase pilote.

– l’accompagnement et le coaching des administra-
tions communales concernées dans chaque phase de
la production de la carte ont été intensifiés, ce qui a bien
entendu nécessité une augmentation des ressources
humaines ;

– la production de la carte a été affinée en fonction du
rythme de délivrance fixé par la commune. Le Registre
national se borne à suivre le processus et le producteur
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de producent heeft de nodige stappen gezet om de toe-
stand van elke kaart in elk van de productiestadia te
kunnen nagaan;

– er werd rekening gehouden met de infrastructuur in
de gemeenten.  Met name werden de kaartlezers ver-
vangen.

De spontane aanvragen in Marche-en-Famenne, de
enige gemeente waar enige publiciteit gevoerd werd,
bedragen 23% terwijl in de gemeenten waar geen publi-
citeit gevoerd werd, slechts één op dertig burgers spon-
taan de elektronische identiteitskaart aanvraagt.  Hier-
aan dient evenwel te worden toegevoegd dat er bij de
doelgroepen die zich spontaan gemeld hebben, 200 000
burgers betrokken zijn.

De bestaande toepassingen die met de elektronische
identiteitskaart gerealiseerd kunnen worden, volstaan nu
reeds om tot de veralgemeende uitreiking ervan over te
gaan.  De besparingen die met de elektronische identi-
teitskaart mogelijk zullen zijn door – bijvoorbeeld - het
overbodig maken van een aantal documenten, worden
op niet minder dan 100 miljoen euro per jaar geraamd.

Vervolgens gaat de minister dieper in op het
veralgemeningsscenario van de elektronische identiteits-
kaart.

Voor de installatie van de infrastructuur worden de
gemeenten in drie groepen onderverdeeld te weten: deze
waar de infrastructuur binnen drie, vijf en zeven maan-
den geïnstalleerd kan worden.  De gemeenten zullen
worden uitgenodigd om mee te delen van welke groep
zij deel wensen uit te maken.  Binnen de maand na de
aanvaarding van de infrastructuur door zowel de ge-
meente (bij middel van een beslissing van het College
van burgemeester en schepenen) als door het Rijks-
register schakelt de gemeente over op de elektronische
identiteitskaart.

Met elke gemeente zal een akkoord afgesloten wor-
den betreffende het uitreikingsritme, enerzijds, en de
steun die zij – zowel op het vlak van de infrastructuur als
op het vlak van het personeel – zal genieten, anderzijds.

Ten slotte geeft de heer Dewael een overzicht van de
inspanningen van de federale overheid om de extra-werk-
last voor de gemeenten te compenseren.

Voortgaande op een gemiddelde aanmaaktijd van
dertig minuten per kaart en rekening houdende met het
omkaderingspersoneel bij het Rijksregister, zullen - voor
rekening van de federale overheid - voor een periode

a pris les mesures nécessaires pour pouvoir suivre l’état
de chaque carte à chacun des stades de production ;

– il a été tenu compte de l’infrastructure des commu-
nes. Les lecteurs de carte ont notamment été rempla-
cés.

Les demandes spontanées à Marche-en-Famenne,
la seule commune dans laquelle une certaine publicité a
été faite, atteignent 23 %,tandis que dans les commu-
nes dans lesquelles il n’a pas été fait de publicité, seule-
ment un citoyen sur trente demande spontanément la
carte d’identité électronique. Il faut toutefois ajouter que
les groupes cibles qui se sont manifestés spontanément
comprennent 200 000 citoyens.

Les applications actuelles qui peuvent être réalisées
avec la carte d’identité électronique sont dès à présent
suffisantes pour procéder à la délivrance généralisée
de celle-ci. Les économies que permettra de réaliser la
carte d’identité électronique - en rendant par exemple
superflus un certain nombre de documents - sont esti-
mées à pas moins de 100 millions d’euros par an.

Le ministre décrit ensuite plus en détail le scénario
de généralisation de la carte d’identité électronique.

Pour l’installation de l’infrastructure, les communes
seront réparties en trois groupes, à savoir : les commu-
nes où l’infrastructure peut être installée dans les trois
mois, celles où elle peut être installée dans les cinq mois
et celles où elle peut être installée dans les sept mois.
Les communes seront invitées à indiquer le groupe dont
elles souhaitent faire partie. Dans le mois de l’accepta-
tion de l’infrastructure, tant par la commune (au moyen
d’une décision du collège des bourgmestre et échevins)
que par le Registre national, la commune passera à la
carte d’identité électronique.

Un accord sera conclu avec chaque commune en ce
qui concerne, d’une part, le rythme auquel les cartes
seront délivrées et, d’autre part, l’aide dont la commune
bénéficiera – tant au niveau de l’infrastructure qu’au ni-
veau du personnel.

Enfin, M. Dewael donne un aperçu global des efforts
consentis par les autorités fédérales pour compenser la
charge de travail supplémentaire occasionnée pour les
communes.

En tablant sur un temps moyen de fabrication de trente
minutes par carte et compte tenu du personnel d’enca-
drement au Registre national, 780 agents (EPT) des en-
treprises publiques seront mis à la disposition des com-
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van drie jaar 780 personeelsleden (FTE) uit de overheids-
bedrijven op vrijwillige basis ter beschikking van de ge-
meenten worden gesteld.  Na drie jaar zal de regering
dit aantal evalueren, rekening houdende met het feit dat
betrokkenen op dat moment de keuze zullen hebben om
naar hun oorspronkelijke dienst terug te keren.

De reeds bestaande helpdesk zal met 20 eenheden
worden uitgebreid ten einde het proces in goede banen
te leiden.

De regionale delegaties van het Rijksregister zullen
in totaal met 33 personeelsleden worden uitgebreid.

Bij de centrale diensten van het Rijksregister wordt
een projectmanager aangesteld. Deze zal worden bijge-
staan door een ICT-, een human resources- en een
communicatieverantwoordelijke én door de verantwoor-
delijke voor de helpdesk.

B. Staatssecretaris voor Informatisering van de Staat,
toegevoegd aan de  minister van Begroting en Overheids-
bedrijven

De heer Peter Vanvelthoven, staatssecretaris voor
Informatisering van de Staat, toegevoegd aan de  minis-
ter van Begroting en Overheidsbedrijven, belicht het prak-
tisch belang van de elektronische identiteitskaart.  Ge-
zien de concrete toepassingen, waaraan nu reeds een
aantal partners uit de privé-sector wenst mee te wer-
ken, zal dit het loutere e-government zelfs overstijgen.

Vervolgens somt de spreker een aantal concrete toe-
passingen op waarvoor de elektronische identiteitskaart
in aanmerking komt:

– de elektronische belastingaangifte die dit jaar wordt
verder gezet én uitgebreid tot alle belastingplichtigen;

– de integratie van de Sis-kaart;
– de identificatie van de burger in het kader van door

de lokale overheid elektronisch afgeleverde formulieren
en tickets;

– de integratie van diverse lokale pasjes (bibliotheek,
containerpark, enz.);

– de vervanging van de studentenkaart,
personeelskaart, parkingkaart, enz.;

– Certipost;
– de identificatie bij het thuisbankieren;

– het toegangsbeheer van grote bedrijven.

munes sur une base volontaire - à charge du pouvoir
fédéral - pour une période de trois ans. Après trois ans,
le gouvernement évaluera ce nombre, en tenant compte
du fait que les intéressés auront à ce moment le choix
de réintégrer leur service d’origine.

Le helpdesk qui existe déjà, sera étoffé de 20 unités
afin d’assurer le bon déroulement du processus.

Au total, les délégations régionales du Registre natio-
nal seront renforcées par 33 agents.

Un projectmanager sera désigné aux services cen-
traux du Registre national. Il sera assisté par un respon-
sable ICT, un responsable des ressources humaines et
un responsable de la communication, ainsi que par le
responsable du helpdesk.

B. Le secrétaire d’État à l’Informatisation de l’État,
adjoint au ministre du Budget et des Entreprises publi-
ques

M. Peter Vanvelthoven, secrétaire d’État à l’Informati-
sation de l’État, adjoint au ministre du Budget et des
Entreprises publiques, expose l’intérêt pratique de la
carte d’identité électronique. Eu égard aux applications
concrètes, auxquelles un certain nombre de partenai-
res du secteur privé souhaitent d’ores et déjà collabo-
rer, la carte d’identité électronique dépassera même le
simple e-government.

L’intervenant énumère ensuite un certain nombre d’ap-
plications concrètes de la carte d’identité électronique :

– la déclaration d’impôts électronique, qui sera pour-
suivie cette année et étendue à l’ensemble des contri-
buables ;

– l’intégration de la carte SIS ;
– l’identification du citoyen dans le cadre de la déli-

vrance de formulaires et de tickets électroniques par
l’autorité locale ;

– l’intégration de diverses cartes d’accès locales (bi-
bliothèque, parc à conteneurs, etc.) ;

– le remplacement de la carte d’étudiant, de la carte
de membre du personnel, de la carte de parking, etc.,

– Certipost,
– l’identification en cas d’utilisation du système ban-

caire à domicile ;
– la gestion d’accès des grandes entreprises.
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Ten slotte wordt gewezen op de verschillende doel-
groepen die de wens hebben uitgedrukt om zo snel
mogelijk over de elektronische identiteitskaart te kun-
nen beschikken.

II. — BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

De heer Jan Peeters (sp.a-spirit) is van oordeel dat
niemand nog het nut van de elektronische identiteits-
kaart in twijfel kan trekken.  Dat de toepassingen zelfs
buiten het kader van de overheidssfeer zullen kunnen
liggen, kan in het raam van de administratieve
vereenvoudiging alleen maar worden toegejuicht.  Toch
bestaat er nog onduidelijkheid over de concrete timing
betreffende zowel de voor dit project vereiste hardware
als betreffende de terbeschikkingstelling van het nodige
personeel.  De lokale besturen dienen immers reeds bij
de opmaak van hun begroting de nodige maatregelen te
voorzien om de uitreiking van de kaart vlekkeloos te la-
ten verlopen.  Het zou immers jammer zijn dat de uitvoe-
ring van zo’n belangrijk project vertraging zou oplopen.

*
*  *

De heer Dirk Claes (CD&V) verheugt er zich inzon-
derheid over dat uitsluitend de gemeenten bevoegd blij-
ven voor de uitreiking van de betrokken documenten.

Vervolgens informeert hij of de in artikel 19, § 1, van
de wet van 25 maart 2003 tot wijziging van de wet van 8
augustus 1983 tot regeling van een Rijksregister van de
natuurlijke personen en van de wet van 19 juli 1991 be-
treffende de bevolkingsregisters en de identiteitskaar-
ten en tot wijziging van de wet van 8 augustus 1983 tot
regeling van een Rijksregister van de natuurlijke perso-
nen voorziene evaluatie beperkt is tot onderhavige
gedachtewisseling.

Voorts stelt hij weliswaar het doel van de invoering
van de elektronische identiteitskaart te onderschrijven
maar toch enige verduidelijking te wensen nopens de
volgende punten.

In het regeerakkoord wordt voorzien dat de uitreiking
tegen 2007 moet zijn afgerond.  Het wekt dan ook ver-
wondering dat de minister nu 2009 als einddatum han-
teert.

De minister heeft bij een vorige gelegenheid verklaard
dat er tijdens de pilootfase van zes maanden 37 599
kaarten uitgereikt waren.  Nu zouden er dat slechts
35 419 zijn.  Het is dus niet onbelangrijk te weten over

Enfin, l’intervenant attire l’attention sur les différents
groupes cibles qui ont exprimé le souhait de pouvoir dis-
poser le plus rapidement possible de la carte d’identité
électronique.

II. — DISCUSSION

A. Questions et observations des membres

M. Jan Peeters (sp.a-spirit) estime que plus personne
ne peut mettre en doute l’utilité de la carte d’identité élec-
tronique. Si les applications mêmes de cette carte vien-
nent à dépasser le cadre du secteur public, on ne peut
que s’en réjouir en termes de simplification administra-
tive. L’on ne connaît toutefois pas encore précisément le
calendrier concernant tant le hardware nécessaire à ce
projet que la mise à disposition du personnel nécessaire.
Il convient en effet que les pouvoirs locaux prévoient
d’ores et déjà, lors de l’élaboration de leur budget, les
mesures nécessaires à prendre pour que la délivrance
de la carte se déroule de manière optimale. Il serait en
effet regrettable que la mise en œuvre d’un projet d’une
telle envergure soit retardée.

*
*  *

M. Dirk Claes (CD&V) se réjouit particulièrement que
seules les communes demeurent compétentes en ma-
tière de délivrance des documents concernés.

Il demande ensuite si l’évaluation prévue à l’article
19, § 1er, de la loi du 25 mars 2003 modifiant la loi du 8
août 1983 organisant un Registre national des person-
nes physiques et la loi du 19 juillet 1991 relative aux
registres de la population et aux cartes d’identité et mo-
difiant la loi du 8 août 1983 organisant un Registre na-
tional des personnes physiques se limite au présent
échange de vues.

Il déclare ensuite qu’il adhère, certes, à l’objectif visé
par l’instauration de la carte d’identité électronique, mais
qu’il souhaiterait tout de même obtenir quelques éclair-
cissements à propos des points suivants.

Il est prévu, dans l’accord de gouvernement, que la
délivrance devrait être terminée pour 2007. Il est dès
lors étonnant que le ministre mentionne à présent 2009
comme date finale.

Le ministre a déclaré antérieurement que 37 599 car-
tes avaient été délivrées au cours de la phase pilote de
six mois. À présent, il n’y en aurait que 35 419. Il n’est
donc pas sans importance de savoir sur quelle période
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welke periode deze pilootfase precies loopt, hoeveel
kaarten er precies uitgereikt werden en hoeveel er dat
hadden moeten zijn.

Aangezien slechts de helft van de 61 200 voorziene
kaarten blijkt te zijn uitgereikt, lijkt het niet meer dan nor-
maal dat de fabrikant moet instaan voor het saldo en dat
desgevallend de in het lastenboek voorziene boete-
clausule moet worden toegepast.

Betreffende de aangekondigde 780 extra-personeels-
leden dient men zich – in het licht van de evolutie van
het Veiligheidskorps – af te vragen wat er zal gebeuren
indien er onvoldoende vrijwilligers komen opdagen, ener-
zijds, en of de nodige werkingsmiddelen werden voor-
zien, anderzijds.

Ten slotte wenst de heer Claes nog een antwoord op
de volgende concrete vragen:

– is er reeds een uitspraak aangaande de klacht bij
de Raad van State betreffende het betrokken toewijzings-
dossier ?

– voorziet de minister een prijsvermindering voor wie
geen gebruik wenst te maken van het elektronisch certi-
ficaat ?

– is de Belgische elektronische identiteitskaart
compatibel met de Europese voorschriften ter zake ?

– hoeveel kost een kaartlezer ?

*
*   *

De heer André Frédéric (PS) verheugt zich over de
toezegging van de 780 extra-ambtenaren.  Deze maat-
regel zal de meerkost voor de gemeenten immers aan-
zienlijk beperken.  Toch vraagt hij zich af onder welke
statutaire en geldelijke modaliteiten deze met de
gemeenteambtenaren zullen dienen samen te werken,
enerzijds, en in welke mate dit personeel na de in het
vooruitzicht gestelde evaluatie bij de gemeentediensten
tewerkgesteld zal blijven en dus ook te hunner laste zal
vallen, anderzijds.

*
*   *

Mevrouw Corinne De Permentier (MR) vraagt – met
het oog op het de eventuele inrichting van speciaal daar-
voor bestemde loketten - hoeveel tijd vereist is voor het
vervullen van de nodige formaliteiten in de gemeente.

cette phase pilote s’étend exactement, combien exacte-
ment de cartes ont été délivrées et combien auraient dû
l’être.

Étant donné qu’il s’avère que seulement la moitié des
61 200 cartes prévues ont été délivrées, il semble tout à
fait normal qu’il incombe au fabricant de fournir le solde
et que la clause pénale prévue, le cas échéant, dans le
cahier des charges soit appliquée.

En ce qui concerne les 780 membres du personnel
supplémentaires annoncés, il convient de se demander
- à la lumière de l’évolution du Corps de sécurité – ce
qui se passera si, d’une part, il ne se présente pas suffi-
samment de bénévoles et si, d’autre part, les moyens
de fonctionnement requis ont été prévus.

Enfin, M. Claes souhaiterait encore recevoir une ré-
ponse aux questions concrètes suivantes :

– un jugement a-t-il déjà été rendu à propos du re-
cours au Conseil d’État relatif au dossier d’adjudication
concerné ?

– le ministre prévoit-il une diminution de prix pour ceux
qui ne souhaitent pas utiliser le certificat électronique ?

– la carte d’identité électronique belge est-elle com-
patible avec les prescriptions européennes en la ma-
tière ?

– quel est le coût d’un lecteur de cartes ?

*
*    *

M. André Frédéric (PS) se réjouit que l’on ait promis
de détacher 780 fonctionnaires supplémentaires. Cette
mesure permettra en effet de limiter considérablement
le coût supplémentaire pour les communes. Il demande
toutefois, d’une part,  quelles seront les modalités statu-
taires et pécuniaires selon lesquelles ces fonctionnaires
devront collaborer avec les agents communaux et,
d’autre part, dans quelle mesure ce personnel continuera
d’être employé dans les services communaux après
l’évaluation envisagée et, donc, dans quelle mesure il
sera également à leur charge.

*
*   *

Mme Corinne De Permentier (MR) demande – en vue
de la création éventuelle de guichets spécialement pré-
vus à cet effet – quel est le temps nécessaire pour rem-
plir les formalités nécessaires dans la commune.
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Daarnaast wil de spreekster een formele bevestiging
dat de 780 gedetacheerde personeelsleden wel degelijk
ab initio door de FOD Binnenlandse Zaken bezoldigd
zullen worden.

Ten slotte wenst zij te vernemen of er reeds overwo-
gen werd om de gemeenten – eventueel met een fede-
rale toelage - ook na afloop van de uitreiking van de elek-
tronische identiteitskaart over de betrokken
personeelsleden te laten beschikken.  Deze zouden dan
kunnen worden aangewend voor het vervullen van ta-
ken die door de federale overheid worden opgelegd.

*
*   *

De heer Filip Anthuenis (VLD) is bijzonder opgelucht
dat uitsluitend de gemeenten bevoegd blijven voor de
uitreiking van de elektronische identiteitskaart.

Verder bevestigt ook hij de behoefte van de lokale
overheden aan een concrete planning betreffende het
materieel,  het personeel alsmede aan de kostprijs van
het betrokken project.

Ten slotte is hij opgezet met de mogelijkheid om de
Sis-kaart en de elektronische identiteitskaart te integre-
ren.

B. Antwoorden van de vice-eerste minister en minis-
ter van Binnenlandse Zaken

De heer Patrick Dewael, vice-eerste minister en mi-
nister van Binnenlandse Zaken, benadrukt het
primordiaal belang van de begeleiding en de coaching
van de gemeentebesturen bij de invoering van de elek-
tronische identiteitskaart.  In dit kader wordt verwezen
naar de praktische instructies die eerstdaags aan de
gemeentebesturen zullen worden overgemaakt, naar de
rondzendbrief van 16 december 2003 die een antwoord
bood op een aantal frequent gestelde vragen en naar de
33 regionale coördinatoren die de regionale delegaties
van het Rijksregister zullen versterken.

Voorts beschouwt hij deze bespreking  inderdaad als
de krachtens artikel 19, § 1, van de bovengenoemde
wet van 25 maart 2003 opgelegde evaluatie.  Dit bete-
kent dat – indien de commissie dit wil – snel kan worden
overgegaan naar de volgende stappen, met name de
gunning van de overheidsopdracht inzake de infrastruc-
tuur, de site survey door de regionale coördinatoren en
het opstarten van de implementatie in de drie onder-
scheiden categorieën van gemeenten, waarvoor de ti-
ming reeds werd vastgelegd.  Uit de ervaring die in de
loop van het pilootproject werd opgedaan, blijkt dat een

L’intervenante souhaite en outre se voir formellement
confirmer que les 780 membres du personnel détachés
seront bel et bien rémunérés ab initio par le SPF Inté-
rieur.

Enfin, elle demande si l’on a déjà envisagé de mettre
également les membres du personnel concernés à la
disposition des communes – éventuellement par une
subvention fédérale - à l’issue de la délivrance de la carte
d’identité électronique. Ils pourraient alors être affectés
à la réalisation de tâches imposées par les autorités fé-
dérales.

*
*  *

M. Filip Anthuenis (VLD) est particulièrement soulagé
que les communes conservent la compétence exclusive
en matière de délivrance de la carte d’identité électroni-
que.

Il confirme également que les autorités locales ont
besoin d’une planification concrète en ce qui concerne
le matériel, le personnel et le coût du projet concerné.

Enfin, il est enthousiasmé par la possibilité d’intégrer
la carte SIS et la carte d’identité électronique.

B. Réponses du vice-Premier ministre et ministre de
l’Intérieur

M. Patrick  Dewael, vice-Premier ministre et ministre
de l’Intérieur, souligne l’importance primordiale de l’ac-
compagnement et du coaching des administrations com-
munales lors de l’introduction de la carte d’identité élec-
tronique. Dans ce cadre, il renvoie aux instructions
pratiques qui seront communiquées incessamment aux
administrations communales, à la circulaire du 16 dé-
cembre 2003 qui a apporté une réponse à un certain
nombre de questions fréquemment posées et aux 33
coordinateurs régionaux qu renforceront les délégations
régionales du Registre national.

Par ailleurs, il considère la présente discussion comme
l’évaluation imposée en vertu de l’article 19,
§ 1er, de la loi précitée du 25 mars 2003. Cela signifie
que – si tel est le souhait de la commission –  on pourra
rapidement passer aux étapes suivantes, en l’occurrence
l’adjudication du marché public en ce qui concerne l’in-
frastructure, le site survey par les coordinateurs régio-
naux et la mise en œuvre dans les trois catégories diffé-
rentes de communes, mise en œuvre dont le calendrier
a déjà été fixé. L’expérience acquise au cours du projet
pilote a montré qu’un calendrier n’est respecté que s’il
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timing slechts wordt aangehouden mits voldoende
incentives.  De terbeschikkingstelling door de FOD Bin-
nenlandse Zaken van 780 personeelsleden (FTE) ge-
durende drie jaar dient gezien te worden als een der-
gelijke incentive om de uitreiking van de elektronische
identiteitskaart binnen deze termijn ook daadwerkelijk
af te ronden.

Tevens verduidelijkt de minister dat de initiële bedoe-
ling om de veralgemeende uitreiking van de elektroni-
sche identiteitskaart tegen eind 2007 af te ronden nog
steeds overeind blijft.  2009 wordt echter als optie achter
de hand gehouden om niet alleen de enthousiaste ge-
bruikers van de verschillende elektronische toepassin-
gen maar ook diegenen die daar nogal weigerachtig te-
genover staan, te kunnen overtuigen.

Verder stelt de spreker dat de proefperiode werd af-
gesloten op 24 januari 2004, zijnde zes maand na het
opstarten van het laatste pilootproject.

Vervolgens poneert de heer Dewael dat de FOD Bin-
nenlandse Zaken gedurende drie jaar 780 personeels-
leden (FTE) met inbegrip van het omkaderingspersoneel
bij het Rijksregister ter beschikking stelt van de gemeen-
tebesturen ten einde de meerkost van de invoering van
de elektronische identiteitskaart te neutraliseren.  Deze
personen worden weliswaar door deze FOD bezoldigd
maar behouden hun statuut.  Na verloop van deze ter-
mijn kunnen zij terugkeren naar het overheidsbedrijf
waaruit zij afkomstig zijn.  Het staat de gemeente echter
vrij te beslissen een bepaald personeelslid in haar ka-
der op te nemen.  Er is nog geen regeringsbeslissing
nopens een eventuele aanwending van deze personeels-
leden voor andere taken dan deze voorzien in het kader
van de invoering van de elektronische identiteitskaart.

Ten slotte verklaart hij geen gedifferentieerde tarifering
te voorzien in functie van het al dan niet gebruik van het
elektronisch certificaat.  Dit item zal immers zonder voor-
werp worden van zodra de eerste overheidstoepassing,
zoals – bijvoorbeeld - de Sis-kaart, op het systeem geënt
wordt.

C. Replieken

De heer Dirk Claes (CD&V) is ongerust over de ma-
nier waarop het benodigde personeel gerekruteerd zal
worden indien onvoldoende vrijwilligers komen opdagen,
enerzijds, en over het lot van deze personeelsleden in-
dien het overheidsbedrijf waaruit zij afkomstig zijn, hen
na verloop van hun verblijf in de gemeentediensten niet
meer wil reïntegreren, anderzijds.

est assorti d’incitants suffisants. La mise à disposition,
par le SPF Intérieur, de 780 membres du personnel (ETP)
pendant une période de trois ans doit être considérée
comme un incitant pour mener véritablement à bien la
délivrance de la carte d’identité électronique dans le délai
imparti.

Le ministre précise également que l’intention initiale
de procéder à l’introduction généralisée de la carte
d’identité électronique d’ici à la fin de 2007 reste d’ac-
tualité. L’option de 2009 est cependant gardée en ré-
serve, de manière à pouvoir convaincre non seulement
les utilisateurs enthousiastes des différentes applications
électroniques mais aussi ceux qui continuent à manifes-
ter une certaine réticence.

L’intervenant ajoute que la période d’essai s’est clôtu-
rée le 24 janvier 2004, c’est-à-dire six mois après le lan-
cement du dernier projet pilote.

M. Dewael souligne en outre que le SPF Intérieur met
780 agents (ETP), y compris le personnel d’encadre-
ment au Régistre national, à la disposition des commu-
nes pour une durée trois ans, en vue de pallier les coûts
supplémentaires engendrés par l’introduction de la carte
d’identité électronique. Ces personnes seront rétribuées
par le SPF, tout en conservant leur statut. Après expira-
tion de ce délai, elles pourront réintégrer l’entreprise pu-
blique dont elles provenaient. La commune est toutefois
libre de décider d’incorporer certains de ces agents dans
son cadre. Le gouvernement n’a pas encore statué quant
à une éventuelle affectation de ces agents à d’autres
fonctions que celles prévues dans le cadre de l’intro-
duction de la carte d’identité électronique.

Le ministre déclare enfin qu’aucune tarification diffé-
rentiée n’est prévue en fonction de l’utilisation ou non du
certificat électronique. En effet, cette question devien-
dra sans objet dès que la première application publique,
comme par exemple la carte SIS, viendra se greffer sur
le système.

C. Répliques

M. Dirk Claes (CD&V) s’inquiète d’une part, de la ma-
nière dont le personnel requis sera recruté s’il n’y a pas
suffisamment de volontaires et d’autre part, du sort qui
sera réservé à ces membres du personnel si le service
public dont ils proviennent ne veut plus les réintégrer au
terme de leur séjour au sein des services communaux.
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Daarnaast herhaalt hij zijn vraag naar de intentie van
de minister om de in het lastenboek voorziene boete-
clausule toe te passen ingevolge het te kleine aantal tot
dusver uitgereikte identiteitskaarten.

*
*   *

De heer Patrick Dewael, vice-eerste minister en mi-
nister van Binnenlandse Zaken, garandeert dat de FOD
Binnenlandse Zaken gedurende drie jaar 780 perso-
neelsleden (FTE)  met inbegrip van het
omkaderingspersoneel bij het Rijksregister, ter beschik-
king zal stellen van de gemeentebesturen.

De elektronische identiteitskaarten werden tijdens de
proefperiode aangemaakt op vraag van de gemeenten.
De theoretische capaciteit van de fabrikant tijdens deze
tijdsspanne bedroeg inderdaad 61 200 kaarten maar er
werden slechts 35 000 documenten aangevraagd.  Dit
bewijst de nood aan positieve incentives ten aanzien van
de gemeentebesturen.

De rapporteur, De voorzitter,

Corinne DE PERMENTIER Thierry GIET

Il demande en outre à nouveau si le ministre a l’inten-
tion d’appliquer la clause pénale prévue dans le cahier
des charges, eu égard au nombre trop faible de cartes
d’identité fabriquées à ce jour.

*
*    *

M. Patrick Dewael, vice-premier ministre et ministre
de l’Intérieur, garantit que le SPF Intérieur mettra, pen-
dant trois ans, 780 membres du personnel (ETP), y com-
pris le personnel d’encadrement au Registre national, à
la disposition des administrations communales.

Durant la période d’essai, les cartes d’identité élec-
tronique ont été fabriquées à la demande des commu-
nes. Durant cette période, la capacité théorique du fabri-
cant a, en effet, atteint 61200 cartes, alors que seules
35000 cartes ont été demandées, ce qui démontre le
besoin d’incitants positifs à l’égard des administrations
communales.

La rapporteuse, Le président,

Corinne DE PERMENTIER Thierry GIET
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